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Από το υπ’ αριθ. 23/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 640/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση τροποποίησης-συμπλήρωσης της 
αριθ. 450/2007 απόφασης Δ.Σ. για 
σύσταση Ν.Π. με την επωνυμία 
«Δημοτικό Ιατρείο Βέροιας». 

 
       Σήμερα 26 Νοεμβρίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 22-11-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  21 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Σ. Μηλιόπουλος Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Γ. Κάκαρης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Χ. Γεωργιάδης  
4. Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
5. Π. Παυλίδης Ι. Ακριβόπουλος Σ. Κρομμύδας 
6. Π. Τσαπαρόπουλος Γ. Ορφανιδης Η. Σοφιανίδης 
7. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
8. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
12. Κ. Συμεωνίδης    
13. Μ. Τρανίδης  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθε ο κ. Μ. Τρανίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 638/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 639/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 687/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
  

14. Α. Παπαστεργίου 
15. Χ. Σκουμπόπουλος 
16. Β. Γιαννουλάκης 
17. Ε. Σοφιανίδης 
18. Μ. Σακαλής 
19. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
20. Ε. Γουναράς 
21. Ι. Καλαϊτζίδης  

 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 22-11-2007 εισηγητικό σημείωμα της 
Δημάρχου, που έχει ως εξής: 

    Με τις διατάξεις του άρθρου 239 του ν. 3463/06 (Κ.Δ.Κ.) προβλέπεται ότι :  
«1. Τα δημοτικά και κοινοτικά νομικά πρόσωπα δημοσίου δικαίου συνιστώνται με 

απόφαση των οικείων δημοτικών ή κοινοτικών συμβουλίων. Σκοπός τους είναι η οργάνωση 
και η λειτουργία ορισμένης δημοτικής ή κοινοτικής υπηρεσίας με γνώμονα την καλύτερη 
εξυπηρέτηση των αναγκών των κατοίκων, όπως η σύσταση κέντρων κοινωνικής προστασίας, 
πνευματικών ή αθλητικών κέντρων, βιβλιοθηκών, μουσείων κ.ά..  

2. Ο Γενικός Γραμματέας της Περιφέρειας διαπιστώνει τη νομιμότητα της σχετικής 
απόφασης του οικείου δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου και εκδίδει την πράξη σύστασης του 
νομικού προσώπου, η οποία δημοσιεύεται στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως.  

3. Στην απόφαση του δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου για τη σύσταση του 
νομικού προσώπου ορίζονται το όνομα, ο σκοπός, η περιουσία και οι πόροι». 

Με την αρ. 450/07 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου εγκρίθηκε η 
σύσταση Νομικού Προσώπου στο Δήμο μας με την επωνυμία «Δημοτικό Ιατρείο 
Βέροιας». 

Κατ’ εφαρμογή της ως άνω διάταξης το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας δεν 
όρισε τη Διοίκηση του υπό σύσταση Νομικού Προσώπου με την αρ. 450/07 
απόφασή του. 

Κατ’ εφαρμογή επίσης της ως άνω διάταξης ο Γενικός Γραμματέας της 
Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας με την αρ. 6286/10-8-2007 απόφασή του 
διαπίστωσε τη νομιμότητα της αρ. 450/07 απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας και εξέδωσε την πράξη σύστασης του νομικού προσώπου, την οποία και 
απέστειλε για δημοσίευση στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως. 

Με το με αρ. 147844+147846/28-8-07 έγγραφο του Εθνικού Τυπογραφείου 
επεστράφη η προς δημοσίευση απόφαση στο Δήμο μας (δια μέσου της Δ/νσης Τ.Α. & 
Διοίκησης Ν. Ημαθίας της Περιφέρειας Κ. Μακεδονίας με το αρ. 7338/6-11-07 έγγραφό της) 
μετά τον κατά νόμο έλεγχο του Νομικού Γραφείου της Γενικής Γραμματείας της 
Κυβέρνησης (θεώρηση δοκιμίων ΦΕΚ) με την εξής παρατήρηση : «Διαγράφεται 
ελλείψει σαφούς προσδιορισμού των οργάνων διοίκησης του Ν.Π. που αυτή αφορά 
σύμφωνα με τις σχετικές διατάξεις του νέου ΔΚΚ». 

Κατά πάγια εφαρμογή του νόμου, τόσο από πλευράς Δήμου Βέροιας, όσο και 
από πλευράς Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, η διοίκηση των δημοτικών 
νομικών προσώπων ορίζεται από το Δημοτικό Συμβούλιο μετά τη δημοσίευση της 
συστατικής τους πράξης, σύμφωνα με τα όσα ορίζουν οι διατάξεις του (επομένου) 
άρθρου 240 του ν. 3463/06 (Κ.Δ.Κ.), οι οποίες έχουν ως εξής: 

 «1. Τα δημοτικά ή κοινοτικά νομικά πρόσωπα διοικούνται από το διοικητικό 
συμβούλιο, που αποτελείται από πέντε έως δεκαπέντε μέλη, τα οποία μαζί με τους 
αναπληρωτές τους ορίζονται από το δημοτικό ή κοινοτικό συμβούλιο. Μέλη του 
διοικητικού συμβουλίου είναι ο δήμαρχος ή ο πρόεδρος της κοινότητας, δημοτικοί ή 
κοινοτικοί σύμβουλοι και δημότες ή κάτοικοι που είναι χρήστες των υπηρεσιών του 
νομικού προσώπου ή που έχουν ανάλογη επαγγελματική ή κοινωνική δράση ή ειδικές 
γνώσεις, ανάλογα με το σκοπό του νομικού προσώπου, καθώς και ένας εκπρόσωπος των 
εργαζομένων του νομικού προσώπου, εφόσον αυτό απασχολεί περισσότερους από δέκα 
(10) εργαζομένους. Ο ανωτέρω εκπρόσωπος προτείνεται από τη γενική συνέλευση των 
τακτικών υπαλλήλων εντός προθεσμίας δεκαπέντε (15) ημερών από τότε που θα 
αποσταλεί η σχετική πρόσκληση. Ένα τουλάχιστον εκ των μελών του διοικητικού 
συμβουλίου ορίζεται από τη μειοψηφία του δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου. Εάν τα 
μέλη του διοικητικού συμβουλίου είναι περισσότερα από πέντε (5), δύο (2) τουλάχιστον 
από αυτά ορίζονται από τη μειοψηφία του δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου. Σε 
περίπτωση που η μειοψηφία δεν ορίσει συμβούλους ή εκείνοι που έχουν οριστεί 
παραιτηθούν, χωρίς να αντικατασταθούν, μετέχουν σύμβουλοι της πλειοψηφίας. Στις 



περιπτώσεις που το νομικό πρόσωπο λειτουργεί στην περιφέρεια τοπικού διαμερίσματος 
ένα μέλος προτείνεται από το οικείο συμβούλιο.  

Μετά τον ορισμό των μελών το δημοτικό συμβούλιο εκλέγει από τα μέλη αυτά τον 
πρόεδρο και τον αντιπρόεδρο του Διοικητικού Συμβουλίου. Στην περίπτωση που μέλος έχει 
ορισθεί, από το δημοτικό ή κοινοτικό συμβούλιο, ο δήμαρχος ή ο πρόεδρος της Κοινότητας, 
αυτός αυτοδικαίως καθίσταται και πρόεδρος αντιστοίχως, του διοικητικού συμβουλίου. 

Η θητεία των μελών του διοικητικού συμβουλίου του νομικού προσώπου ορίζεται με 
την απόφαση του δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου. Λήγει πάντοτε με την εγκατάσταση του 
νέου διοικητικού συμβουλίου. Τα μέλη του διοικητικού συμβουλίου μπορούν να 
αντικατασταθούν κατά τη διάρκεια της θητείας τους, με απόφαση δημοτικού συμβουλίου για 
σοβαρό λόγο που ανάγεται στην άσκηση των καθηκόντων τους. 

Τον πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου σε περίπτωση απουσίας ή κωλύματος 
αναπληρώνει ο αντιπρόεδρος. Το νομικό πρόσωπο εκπροσωπείται στα δικαστήρια και σε κάθε 
δημόσια αρχή από τον πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου και όταν αυτός κωλύεται ή 
απουσιάζει από τον αντιπρόεδρο. 

2. Οι διατάξεις των άρθρων 227 παράγραφος 5, 234, 235 και των παραγράφων 1 
και 3 του άρθρου 236 εφαρμόζονται και στα νομικά πρόσωπα αυτά. Τα θέματα, τα σχετικά με 
τη λειτουργία του νομικού προσώπου ρυθμίζονται με κανονισμούς που εγκρίνουν τα δημοτικά ή 
κοινοτικά συμβούλια. Τα νομικά πρόσωπα, αν δεν διαθέτουν ταμειακή υπηρεσία, 
εξυπηρετούνται από την ταμειακή υπηρεσία του οικείου Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης». 

Μετά από τηλεφωνική επικοινωνία της υπηρεσίας του Δήμου μας με το 
Νομικό Γραφείο της Γενικής Γραμματείας της Κυβέρνησης για παροχή 
διευκρινίσεων σχετικά με την εφαρμογή των εν λόγω διατάξεων, το Νομικό Γραφείο 
παρέπεμψε σε εφαρμογή της με αρ. 33/27871/18-5-07 εγκυκλίου του ΥΠ.ΕΣ.Δ.Δ.Α., 
η οποία έχει ως εξής : 

«Περιεχόμενο  αποφάσεων  των Γεν. Γραμματέων Περιφέρειας αναφορικά με τις 
συστατικές πράξεις Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου των ΟΤΑ και την 
τροποποίηση  αυτών» :  

 «Για την άρση των προβλημάτων που ανέκυψαν κατά τη διαδικασία δημοσίευσης στην 
Εφημερίδα της Κυβερνήσεως των  τροποποιητικών αποφάσεων συστατικών πράξεων των  
Δημοτικών και Κοινοτικών Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου, αποσαφηνίζουμε τα εξής : 

Οι τροποποιητικές αποφάσεις  των συστατικών πράξεων των δημοτικών και 
κοινοτικών νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου όσον αφορά την  προσαρμογή της  
σύνθεσης του διοικητικού τους συμβουλίου στις προβλέψεις των άρθρων 240- 244 του νέου 
Δημοτικού και Κοινοτικού Κώδικα  θα πρέπει να  αναφέρονται σε  συγκεκριμένο αριθμό   
μελών του διοικητικού  συμβουλίου αυτών, καθώς και στην ιδιότητά τους  (πχ  δήμαρχος, 
δημοτικοί σύμβουλοι, δημότες, εκπρόσωποι των εργαζομένων  ή των  τοπικών 
διαμερισμάτων). Δηλαδή δεν είναι επαρκής η απλή παραπομπή στις οικείες διατάξεις του νέου 
δημοτικού και κοινοτικού κώδικα  ή η αντιγραφή των διατάξεων  αυτών στο περιεχόμενο  της 
τροποποιητικής διάταξης, αλλά απαιτείται ρητή αναφορά σε συγκεκριμένο αριθμό μελών (π.χ. 
το ΚΑΠΗ του  Δήμου χ διοικείται από το  Διοικητικό Συμβούλιο, το οποίο  αποτελείται από 
έντεκα (11) μέλη, ως  εξής :  

Α. Δήμαρχος , ως πρόεδρος,  
Β.  πέντε (5) Δημοτικοί Σύμβουλοι, από τους οποίους δύο  (2) ορίζονται  από τη 

μειοψηφία του δημοτικού συμβουλίου, 
Γ. τέσσερις (4) δημότες ή κάτοικοι, από τους οποίους δύο (2) είναι χρήστες των 

υπηρεσιών του νομικού προσώπου και δύο (2) έχουν ανάλογη επαγγελματική δράση αναφορικά 
με το σκοπό του ΚΑΠΗ. 

Δ. ένας (1) εκπρόσωπος των εργαζομένων του νομικού προσώπου. 
Παραπομπή στις οικείες διατάξεις είναι δυνατή σε περιπτώσεις, όπως  στα θέματα 

καθορισμού της θητείας  του διοικητικού συμβουλίου, της αντικατάστασης των μελών αυτού 
κατά την διάρκεια της θητείας τους και  της αναπλήρωσης του Προέδρου του διοικητικού 
συμβουλίου, τα οποία ούτως ή άλλως ρυθμίζονται από το νόμο. 

Σημειώνεται ότι στις συστατικές πράξεις  νέων, δηλαδή όσων συνιστώνται υπό το 
καθεστώς του νέου κώδικα ΔΚΚ,  Νομικών Προσώπων  Δημοσίου Δικαίου δεν απαιτείται 
ρητή αναφορά στην σύνθεση του διοικητικού συμβουλίου, δεδομένου ότι με τις διατάξεις  
του άρθρου 239 παρ. 3  καθορίζεται  με τρόπο εξαντλητικό το περιεχόμενο αυτής. Βεβαίως, 



εφόσον κριθεί απαραίτητο από το οικείο δημοτικό ή κοινοτικό συμβούλιο μπορεί να περιληφθεί 
στην συστατική πράξη και η σύνθεση του  διοικητικού συμβουλίου του νομικού  προσώπου. 
Όμως στην τροποποίηση θα ακολουθηθούν οι οδηγίες της παρούσας εγκυκλίου. 

Παράλληλα επισημαίνονται τα εξής: 
Σύμφωνα με την παρ. 3 του άρθρου 90 του Π.Δ. 63/2005, μεταξύ άλλων  δημοσίων 

φορέων,  στους οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης, σε όλα τα άλλα νομικά πρόσωπα 
δημοσίου δικαίου καθώς και στα κρατικά νομικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου στο κείμενο κάθε 
κανονιστικής πράξης σε ιδιαίτερο ακροτελεύτιο άρθρο ή σε ιδιαίτερη ακροτελεύτια διάταξη με 
τον τίτλο "κάλυψη δαπάνης" αναγράφεται υποχρεωτικά το μέγεθος της δαπάνης και η κατανομή 
της σε οικονομικά έτη και βεβαιώνεται επίσης υποχρεωτικά από το αρμόδιο για την έκδοση ή 
την έγκριση της πράξης όργανο, η πίστωση του προϋπολογισμού του νομικού προσώπου από 
την οποία πρόκειται να καλυφθεί η εν λόγω δαπάνη. Υπενθυμίζουμε ότι  ακόμη και αν δεν 
προκαλείται δαπάνη πρέπει να υπάρχει σχετική μνεία στο διατακτικό κάθε απόφασης, ενώ θα 
πρέπει υποχρεωτικά  να μνημονεύεται σε αυτό  και η ως άνω διάταξη      

Παράλληλα,  θα πρέπει να αναγράφεται στην συστατική πράξη και τις σχετικές 
τροποποιήσεις αυτής το ποσό της ετήσιας τακτικής επιχορήγησης, των  ΝΠΔΔ δεδομένου ότι 
σύμφωνα και με τις διατάξεις του εδαφίου ια της παραγράφου 1του άρθρου 158 του ισχύοντος 
ΔΚΚ, «Υποχρεωτικές δαπάνες είναι …….οι επιχορηγήσεις των ιδρυμάτων και νομικών 
προσώπων που ιδρύει κάθε Δήμος ή Κοινότητα, ως προς το ποσό που αναγράφεται στην οικεία 
συστατική πράξη….». 

Από το περιεχόμενο της ανωτέρω εγκυκλίου δεν προκύπτει διαφορετική 
ερμηνεία της εν λόγω διάταξης και εν πάση περιπτώσει, συμπερασματικά, η όποια 
(διαφορετική) εφαρμογή νόμου θα απαιτούσε αντίστοιχη ρύθμιση (δια νόμου και 
όχι δια εγκυκλίου) του νομοθέτη. 

Με βάση τα ανωτέρω και προκειμένου να αρθεί το αδιέξοδο και να μην χαθεί 
επιπλέον πολύτιμος χρόνος από τη σύσταση και κατά συνέπεια τη λειτουργία του 
Δημοτικού Ιατρείου, παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο, κάνοντας χρήση του 
(δυνητικού) περιεχομένου της ως άνω εγκυκλίου (…. εφόσον κριθεί απαραίτητο από το 
οικείο δημοτικό ή κοινοτικό συμβούλιο μπορεί να περιληφθεί στην συστατική πράξη και η 
σύνθεση του  διοικητικού συμβουλίου του νομικού  προσώπου) να εγκρίνει την τροποποίηση 
της με αρ. 450/07 απόφασής του ορίζοντας τη σύνθεση του Νομικού Προσώπου 
«Δημοτικό Ιατρείο Βέροιας» σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 239 και 240 του 
ν. 3463/06  (Κ.Δ.Κ.). 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Χατζηαθανασίου: Προτείνω το Δ.Σ. να είναι πενταμελές και να μετέχουν σ’ 
αυτό ένας δημ. σύμβουλος από την πλειοψηφία, ένας από τη μειοψηφία ένας 
εκπρόσωπος-υπάλληλος του τμήματος κοινωνικής πολιτικής του Δήμου, ένας 
εκπρόσωπος του Ιατρικού Συλλόγου Βέροιας και ένας δημότης, εθελοντής γιατρός. 

Σκουμπόπουλος: Διαφωνώ. Θα πρέπει να είναι επταμελές για να έχει την 
πλειοψηφία ο Δήμος. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Παυλίδης: Το θέμα έρχεται ως τροποποίηση – συμπλήρωση μιας απόφασης, 

δεν δημοσιεύτηκε στην εφημερίδα της κυβέρνησης κι εγώ έχω μία αμφιβολία ως προς 
το δημοτικό ιατρείο Βέροιας. Ολο αυτό το διάστημα έπεσαν στα χέρια μου κάποια 
στοιχεία που με προβλημάτισαν πάρα πολύ. Υπάρχουν δημοτικά ιατρεία στην Αθήνα 
εδώ και πάρα πολλά χρόνια για τα οποία έγινε μία σύσκεψη με τον κ. Αβραμόπουλο 
και ο κ. Κακλαμάνης τα παρέδωσε γιατί δεν μπορούσαν πλέον να επιβιώσουν. Το ένα 
στοιχείο είναι αυτό, ότι δηλ. δεν θέλω να φορτώσουμε τον δήμο μας με άλλα 
οικονομικά βάρη. Σίγουρα το δημοτικό ιατρείο είναι υπέρ κάποιας μερίδας της 
κοινωνίας αλλά το ισοζύγιο της κοινωνικής πολιτικής πρέπει να είναι σεβαστό γιατί 
το πληρώνει όλη η πόλη. Θα μπορούσαμε να επιλέξουμε μία άλλη συγκεκριμένη 
μορφή και να έρθουν με συγκεκριμένη εισήγηση για το πώς θα μπορούσε να 
λειτουργήσει ένα δημοτικό ιατρείο και με ποια μορφή γιατί στη μορφή που 
κατέληξαν στην Αθήνα έχει σαν αποτέλεσμα να βρίσκονται στα δικαστήρια με τον 



Δήμο Αθηναίων οι γιατροί που δουλεύουν μόνο τέσσερις ώρες και όχι επτάμιση όπως 
ζητάει η Δημοτική Αρχή. Δεν θέλω να αναφέρω τα προβλήματα που υπάρχουν στην 
υποδομή, στο ότι δεν υπάρχει το ένα ή το άλλο κ.λ.π. Εγώ θεωρώ ότι το δημοτικό 
ιατρείο ίσως θα μπορούσε να λειτουργήσει κάτω από ένα άλλο νομικό πρόσωπο με 
μία επέκταση του σκοπού του για παράδειγμα ένα άλλο κοινωνικό νομικό πρόσωπο 
είναι τα ΚΑΠΗ κι αφού μία μεγάλη μερίδα της πόλης μας θα είναι από αυτά θα 
μπορούσε το δημοτικό ιατρείο να λειτουργήσει κάτω από τη σκέπη αυτού και με μία 
άλλη μορφή. Θεωρώντας ότι αυτή τη χρονική στιγμή που πρωτεύουν ιεραρχικά άλλα 
ζητήματα θα έλεγα να μελετηθεί περισσότερο ένα δημοτικό ιατρείο και να έρθει με 
μία συγκεκριμένη μορφή και δομή για να ξέρουμε τι πάμε να κάνουμε και μετά από 
δύο τρία χρόνια να μην πρέπει να το μεγαλώσουμε, να το γιγαντώσουμε και το 
οικονομικό του πρόβλημα να είναι δυσβάστακτο. 

Χατζηαθανασίου: Πόσο μπορεί να αποτιμηθεί αν γλιτώσει μία γυναίκα με 
καρκίνο του μαστού; Λιγότερο ή περισσότερο από τις 80.000,00 ευρώ του 
προϋπολογισμού του έτους. Πόσο μπορεί να αποτιμηθεί αν γλιτώσει κάποιον με 
καρκίνο του παχέος εντέρου, ασκώντας την πρόληψη, λιγότερο ή περισσότερο από 
τις 80.000 ευρώ προϋπολογισμού του έτους; Εγώ θα συμφωνήσω με τον κ. 
Σκουμπόπουλο που είπε να ξοδέψουμε αν χρειασθεί για να προσφέρουμε κάποια 
υπηρεσία. Κι ας αναλάβουμε κι αυτό το κόστος αυτού του χρέους, αν προσφέρουμε 
κάποια υπηρεσία σε θέματα υγείας και πρόληψης όπου πραγματικά η Τοπική 
Αυτοδιοίκηση καλείται να παίξει ένα ρόλο και με βάση το καινούργιο θεσμικό 
πλαίσιο που διαμορφώνεται και πολύ σύντομα θα υπάρχει αλλά και με βάση αυτό 
που εισηγήθηκε από το Διαδημοτικό Δίκτυο σ΄ ένα συνέδριο που αφορούσε το 
Διαδημοτικό Δίκτυο Υγείας που αναπτύσσεται και θα αναπτυχθεί σ΄ όλη τη χώρα. 
Είναι ευκαιρία να είμαστε προς αυτή την πορεία αυτού του δικτύου για να 
προσφέρουμε στοιχειωδώς αυτό που λείπει. Στο κάτω-κάτω της γραφής έχει ζημιά ο 
δήμος που θα προσφέρει στο υπουργείο Υγείας και θα έχει ένα δίκτυο πρωτοβάθμιας 
υγείας που θα προσφέρει υπηρεσίες στους δημότες του; Αυτά τα κέντρα που 
προσφέρουν αυτό το αγαθό που λέγεται υγεία δεν προσμετράται με πόσα ευρώ 
ξοδέψαμε και πόσα θα εισπράξουμε. Ασφαλώς και μπορεί αυτό το ιατρείο 
μελλοντικά να είναι αυτοσυντηρούμενο, διότι έχει το δικαίωμα, με βάση το ισχύον 
θεσμικό πλαίσιο, να κόβει συνταγές από την πρώτη ημέρα που θα λειτουργεί. Να 
βλέπει πέρα από τις ευπαθείς ομάδες ακόμη και άλλες ομάδες. Όμως αυτό δεν 
αποτελεί το κέντρο βάρους αυτή τη στιγμή, να εξετάζει δηλ. όλους τους 
ασφαλισμένους πολίτες. Απευθύνεται κυρίως σε ευπαθείς ομάδες πληθυσμού. Μ΄ 
αυτή τη λογική, θεωρώ ότι είναι από τα αναγκαία που πρέπει να κάνει ο δήμος. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Παυλίδης: Σε καμία περίπτωση δεν δέχομαι μαθήματα για το πώς 

προσμετράται κάτι. Εχω μία άποψη σεβαστή κατ΄ εμέ και πρέπει να αποφασίσουμε 
για κάποια πράγματα. Αυτή τη στιγμή θεωρώ ότι στον Δήμο άλλα πράγματα έχουν 
προτεραιότητα, οι λόγοι υγείας είναι σεβαστοί σε όλους και δεν πρέπει να 
κινδυνολογούμε με καρκίνους ή οτιδήποτε. Υπάρχουν κέντρα υγείας, υπάρχουν 
πρωτοβάθμιες περιθάλψεις, υπάρχει το ΙΚΑ, το Νοσοκομείο και θα μπορούσε κι ένα 
δημοτικό ιατρείο να λειτουργήσει με μία δομή που σήμερα δεν γνωρίζουμε πού θα 
φτάσει κι επομένως δεν μπορούμε να μιλάμε για ένα συγκεκριμένο κόστος. Εγώ 
αναφέρω το κόστος που υπάρχει στις άλλες πόλεις και πού κατέληξαν. Αναφέρω το 
προσωπικό που υπάρχει, γιατί αυτά τα δημοτικά ιατρεία στην Αθήνα λειτουργούν 
από το 1987 και δεν είναι τυχαίο πως λειτούργησαν μόνο σε μία μεγάλη πόλη και όχι 
σε μικρότερες. Κανένας δεν είπε τι τελική μορφή θα έχει αυτό το δημοτικό ιατρείο, 
με πόσο προσωπικό κ.λ.π. για να λέμε πόσο θα κοστίσει. Απλά θυμάμαι ότι την 
προηγούμενη φορά είχε έρθει εδώ ένα κόστος μέσα από τον προϋπολογισμό 80.000 
ευρώ και ξέροντας ότι 25.000 ευρώ περίπου στοιχίζει ένας εργαζόμενος, κατ΄ εμέ 
είναι μία βάρδια, μπορεί να χρειαστεί και δεύτερη και τρίτη και μπαίνουν χίλια δυο 



άλλα ερωτήματα στα οποία δεν μπορώ να επεκταθώ. Όπως δηλαδή κατά πόσο θα 
αρκεί ένας γιατρός, πόσες ώρες θα λειτουργεί, η συντήρηση, τα μηχανήματα. Όλα 
αυτά έχουν ένα κόστος και οι κοινωνικές υπηρεσίες που θα μπορούσε να προσφέρει ο 
δήμος είναι πολλές π.χ. θα μπορούσε να έδινε και δωρεάν νομικές υπηρεσίες. Δεν 
είπαμε να σταματήσει η πρόληψη, κάθε πολίτης θα την κάνει εκεί που την κάνουν σε 
όλες τις άλλες πόλεις ή να βρεθούν δομές, όχι να βρεθούν προγράμματα. Υπάρχουν 
προγράμματα που από τις 53 πρωτεύουσες νομών πήραν 70 γιατί σ΄ ένα νομό πήραν 
δυο τρεις πόλεις και είναι τα ιατροκοινωνικά κέντρα που έγιναν για μερίδα 
πληθυσμών της πόλης και κάποιοι θα τα στήσουν για να μπορέσουν να τα 
υλοποιήσουν μερικώς ή για να βοηθήσουν κάποιους συμπολίτες τους ή για 
περισσότερους. 

Δήμαρχος: Θα μου επιτρέψετε να είμαι περισσότερο αισιόδοξη για το μέλλον 
του δημοτικού ιατρείου ακριβώς επειδή ξέρω ότι το ζητάει ο κόσμος, υπάρχουν 
ομάδες που το χρειάζονται, γιατί υπάρχει ο τομέας της πρόληψης που είναι πολύ 
σημαντικός και γιατί το βασικότερο υπάρχουν πολλοί εθελοντές, κυρίως γιατροί αλλά 
και νοσοκόμες που μας βρήκαν και θέλουν να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους. Αυτό 
εμένα με γεμίζει με αισιοδοξία και πιστεύω ότι τα πράγματα θα πάνε εξαιρετικά 
καλά. Είναι κάτι που υπήρχε στο πρόγραμμά μας, κάτι στο οποίο πιστεύουμε και θα 
δούμε στην πορεία ποια θα είναι συνολικά η εξέλιξή του. Νομίζω ότι είναι μία 
καινοτόμα ιστορία για τον δήμο της Βέροιας που ποτέ δεν τόλμησε να προχωρήσει σ΄ 
αυτόν τον τομέα. Μέσα σε μία εποχή που αντιμετωπίζουμε πάρα πολλά κοινωνικά 
προβλήματα σ΄ αυτή την πόλη, που καθημερινά περνάνε από μπροστά μας σ΄ αυτόν 
εδώ τον χώρο, νομίζω ότι αυτός που μπορεί να ασκήσει με καλό τρόπο κοινωνική 
πολιτική είναι σίγουρα ο Δήμος, η Αυτοδιοίκηση. 

Χατζηαθανασίου: Δεν κινδυνολογώ. Παραθέτω την πραγματικότητα όπως 
είναι. Όταν στη Σουηδία ο καρκίνος του μαστού είναι στο 15% και στην Ελλάδα 
αγγίζει το 30% είναι πραγματικά συγκλονιστικό να λέει κανείς ότι κινδυνολογεί όταν 
τα ποσοστά θανάτου από τον καρκίνο του μαστού είναι διπλάσια. Είναι 
πραγματικότητα και πρέπει να την αντιμετωπίσουμε. Να δούμε τι μπορούμε να 
προσφέρουμε. 

Σκουμπόπουλος: Η δική μου πρόταση είναι για επταμελές διοικητικό 
συμβούλιο. 

Χατζηαθανασίου: Πείτε μου κε Σκουμπόπουλε, αν θα είναι επταμελές, τι θα 
κάνουμε με την ποσόστωση των γυναικών; Δεν υπάρχουν γυναίκες, ούτε στον 
Ιατρικό Σύλλογο έχουμε ούτε στο Δ.Σ. πέρα από την κα Τσιαμήτρου. 

Σκουμπόπουλος: Το βλέπετε για σήμερα αλλά εμείς κάνουμε ένα νομικό 
πρόσωπο για το μέλλον. Τα νομικά πρόσωπα, ειδικά τέτοια με κοινωνικό 
περιεχόμενο, πρέπει να έχουν πέντε δημοτικούς συμβούλους κι από έναν εκπρόσωπο 
του Ιατρικού και Φαρμακευτικού Συλλόγου. 

Χατζηαθανασίου: Θέλουμε να μετέχει και υπάλληλος της κοινωνικής 
υπηρεσίας του Δήμου. 

Σκουμπόπουλος: Τι είναι η κοινωνική υπηρεσία για να τη βάλουμε στη 
διοίκηση;  

Χατζηαθανασίου: Δεν χρειάζεται κοινωνική λειτουργός; Επαναλαμβάνω την 
πρότασή μου: να μετέχουν δύο από την πλειοψηφία, δύο από τη μειοψηφία, 
εκπρόσωπος του Ιατρικού Συλλόγου, υπάλληλος της κοινωνικής υπηρεσίας και ένας 
δημότης, εθελοντής γιατρός. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Μ. Τρανίδης, Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ε. Σοφιανίδης, Μ. Σακαλής, Μ. 
Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Τ. Χατζηαθανασίου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 11 σύμβουλοι: 



Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Κ. Συμεωνίδης, Α. Παπαστεργίου. 
 Λευκή ψήφο έδωσαν οι σύμβουλοι Π. Παυλίδης, Α. Δελαβερίδης.  
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 22-11-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την αριθ. 450/2007 απόφασή του, με την οποία εγκρίθηκε η σύσταση Ν.Π. στο 
Δήμο με την επωνυμία «Δημοτικό Ιατρείο Βέροιας». 
3.- Την ανάγκη τροποποίησης-συμπλήρωσης της παραπάνω απόφασης ως προς τον 
ορισμό της σύνθεσης του διοικητικού συμβουλίου του εν λόγω νομικού προσώπου. 
4.- Τις προτάσεις των δημ. συμβούλων Τ. Χατζηαθανασίου και Χ. Σκουμπόπουλου. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις των άρθρων 239 & 240 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

Εγκρίνει την τροποποίηση-συμπλήρωση της αριθ. 450/2007 απόφασής του για 
σύσταση Νομικού Προσώπου στο Δήμο Βέροιας Ν. Ημαθίας με την επωνυμία 
«Δημοτικό Ιατρείο Βέροιας», αντικαθιστώντας την παράγραφο 3, ως εξής: 
«3.- ΔΙΟΙΚΗΣΗ: 

Το νομικό πρόσωπο διοικείται από επταμελές διοικητικό συμβούλιο 
αποτελούμενο από: 
 α) Τέσσερις (4) δημοτικούς συμβούλους, από τους οποίους δύο (2) ορίζονται 
από το σύνολο της μειοψηφίας του δημοτικού συμβουλίου. 

β) Έναν υπάλληλο κοινωνικό λειτουργό Δήμου ή Ν.Π. ή Δημ. Επιχειρήσεων 
Δήμου. 

γ) Έναν εκπρόσωπο του Ιατρικού Συλλόγου Βέροιας. 
 δ) Έναν δημότη-κάτοικο, εθελοντή ιατρό».  



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  640 / 2007 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Ι. Ακριβόπουλος 
 Ν. Μωυσιάδης Ε. Σοφιανίδης 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Σακαλής 
 Α.  Τσιάρας Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Ε. Γουναράς 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Κ. Συμεωνίδης Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  3-12-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


